
Fredagsbrev uge 24. 

 

Så er nedtællingen skudt i 

gang, og der bliver lidt 

ændringer i det gamle skema i 

næste uge. 

Men før vi ser på det, så vil jeg 

fortælle om vores foreløbige 

aftale med Blære friskole. 

De små skoler kan godt opleve 

en lidt ”tynd overbygning” 

Det er der mange årsager til, og det vil jeg ikke trætte jer med her, men bare 

konstatere, at det ses. Kunne vi gøre noget for at imødegå det en smule? 

Samarbejdet med Blære vil gerne adressere dette, og for at gøre toppen af 

elevgruppen lidt større, så indleder vi allerede i starten af næste skoleår nogle 

forløb, hvor vores store elever blandes på tværs af skolerne, og indgår i forskellige 

udbudte valghold. Vi mangler fx en musiklærer, så derfor bliver et af holdene musik, 

som Blæres musiklærer står for. 

Så byder vi ind med fx 

naturfag i vores gode 

lokale, eller noget 

idræt. Det finder vi ud 

af i næste uge. Der 

bliver 3 forløb på et år. 

Det betyder, at 

eleverne i 

Storemellem og 

Storegruppen blandes 

med Blæres 7-9 

klasser hver fredag i et 

helt skoleår. Så kan 

man tænke på et 

fælles band, der kan Billedkunstudstilling og en stolt eksaminand 



spille til fester på de to skoler, fælles kor, måske en tur til København, men nu skal vi 

lige i gang. Vores bus er bindeleddet, og den kører to gange til Blære om fredagen. 

 

 

Så er jeg klar; kom bare nærmere, så går vi i gang... 

 

Skemaet for næste skoleår er lavet, eller første udkast ligger på bordet nu. Der vil 

ske ændringer, men i store træk er de blevet som vi håbede. Der bliver 5 grupper, 

med to årgange hver. Det betyder færre elever i hver gruppe, men så er der flere 

lærerminutter pr. elev. Ingen elever har timer efter klokken to, og derefter går 

bussen. Det betyder, at der kun er en afgang om eftermiddagen. Om fredagen 

slutter skolen kl. 13, som nu, og derefter kører bussen. Det skulle være til at finde ud 

af. 

Når skoledagen bliver kortere, er der så ikke nogle timer eleverne mangler, kunne 

man spørge? 

Alle grupper ligger lidt over minimumstimetallet som det ser ud nu. Man skal huske 

at tælle anderledes uger, morgensamling og lejrskoler med i det regnskab. Men det 

går ud over dobbeltlærerfunktionen, til gengæld er der er sat timer af til ekstra 

undervisning. Overordnet set tror jeg eleverne profiterer af lidt kortere skoledage, 

med lidt færre elever i grupperne. Det må vi se, vi prøver det af i dette skoleår.  



Der er mange, der sætter spørgsmålstegn ved de lange skoledage, og mener at man 

ikke nødvendigvis får mere indlæring, ved at udvide undervisningen med en ekstra 

time om eftermiddagen. Jeg tror de har en pointe der. 

 

Billedkunst er et prøvevalgfag i 8.klasse. Her ses lidt af deres opstilling i Fællesrummet. Der er 5 udstillinger. 

 

Mandag kører Jakob, 8.klasse og Troels til Sundsøre og bader, laver pizza i vores nye 

pizzaovn og hygger. Onsdag tager Sabrina Storemellem hjem til hende. Der bliver 

pizzaovnen også taget i brug. 

Fredag er der rundboldturnering og hygge i klasserne som vi plejer. 

Og så er der ferie... 


